
Zápis ze zasedání Akademického senátu JAMU 
ze dne 13. května 2019 

 
Přítomni (9): 
doc. PhDr. Květoslava Horáčková, Ph.D.;  BcA. Stanislav Čaban;  MgA. BcA. Petra Vodičková, Ph.D.;  
BcA. Libor Brzobohatý;  doc. Mgr. Hana Halberstadt; Hana Hána, DiS.; prof. MgA. Martin Opršál; Mgr. 
Miroslav Ondra; doc. MgA. Lukáš Rieger, Ph.D.  
 
Omluveni (3): 
prof. MgA. Jan Jiraský, Ph.D;  doc. Mgr. Roman Novozámský;  Martina Watzková. 
 
Vystupující hosté (5): 
prof. Mgr. Petr Oslzlý (rektor JAMU); JUDr. Lenka Valová (kvestorka JAMU); prof. Ing. MgA. Ivo Medek, 
Ph.D. (prorektor JAMU), doc. Mgr. Petr Francán (děkan DF), prof. MgA. Jindřich Petráš (děkan HF). 
 
Program:  
Zahájení 
Předsedkyně AS JAMU (dále AS) Květoslava Horáčková přivítala přítomné senátory a hosty. 
Konstatovala, že zasedání AS bylo svoláno v souladu s Jednacím řádem AS JAMU a prohlásila senát za 
usnášeníschopný, dále představila program zasedání AS JAMU. 
 

1. Schválení Statutu oborových rad HF a Statutu oborové rady DF 
2. Výroční zpráva o činnosti JAMU za rok 2018 
3. Výroční zpráva o hospodaření JAMU za rok 2018 
4. Delegování nového zástupce do studentské komory RVŠ za DF JAMU 
5. Informace ze setkání předsedů AS v Jihlavě 11. 4. 2019 

1. Schválení Statutu oborových rad HF a Statutu oborové rady DF 
Předsedkyně AS JAMU vyzvala prof. Oslzlého k přednesení stanoviska k předloženým dokumentům 
(stanovisko je přílohou zápisu). Rektor nedoporučuje předložený Statut oborové rady DF ke schválení, 
k vnitřnímu přepisu HF nemá výhrady.  
 
Výsledky hlasování o schválení Statutu oborové rady DF: 
ANO 0 hlasů; NE 9 hlasů. 
Na základě vyjádření pana rektora a v konsensu s panem děkanem DF JAMU a předsedou AS DF  
senát neschválil předkládaný předpis. Předpis bude upraven a předložen znovu 10. 6. 2019. 
  
Výsledky hlasování o schválení Statutu oborových rad HF: 
ANO 9 hlasů; NE 0 hlasů. 
Vnitřní předpis Statut oborových rad HF byl schválen. 
 
2. Výroční zpráva o činnosti JAMU za rok 2018 
Rektor JAMU a prorektor Medek představili Výroční zprávu o činnosti JAMU za rok 2018. Zmínil změnu 
struktury výroční zprávy směrem k veřejnosti a zlepšení její přehlednosti. Výroční zpráva již byla 
schválena per rollam Uměleckou radou JAMU. 
Senátoři následně upozornili na drobné technické nepřesnosti a nedostatky, které budou zapracovány, 
a bylo přislíbeno, že Výroční zpráva o činnosti JAMU před vytištěním projde ještě korekturou. 
 
Výsledky hlasování o schválení Výroční zprávy o činnosti JAMU za rok 2018: 
ANO 9 hlasů; NE 0 hlasů. 
Výroční zpráva o činnosti JAMU za rok 2018 byla schválena. 
 



3. Výroční zpráva o hospodaření JAMU za rok 2018 
Prof. Medek představil Výroční zprávu o hospodaření JAMU za rok 2018 a upozornil na inovaci 
realizovanou JUDr. Valovou, která se svým týmem obohatila Zprávu o hospodaření o grafické 
zpracování a doplnění nezbytných souvislosti. 
 
Výsledky hlasování o schválení Výroční zprávy o hospodaření JAMU za rok 2018: 
ANO 9 hlasů; NE 0 hlasů. 
Výroční zpráva o hospodaření JAMU za rok 2018 byla schválena. 
 
4.  Delegování nového zástupce do studentské komory RVŠ za DF JAMU  
MgA. Daniela Zárodňanská odstoupila ze své pozice zástupce studentů JAMU v SK RVŠ. Na návrh doc. 
Riegra byl předložen návrh, aby tímto zástupcem byla MgA. Anna Soldánová, studentka doktorského 
studia DF JAMU. 
 
Výsledky hlasování o delegování nového zástupce do studentské komory RVŠ za DF JAMU: 
ANO 9 hlasů; NE 0 hlasů. 
Návrh na delegování MgA. Anny Soldánové do studentské komory RVŠ za DF JAMU byl schválen. 
 
5.  Informace ze setkání Fóra předsedů AS v Jihlavě 11. 4. 2019 
Předsedkyně AS JAMU informovala o své účasti na setkání předsedů AS, které proběhlo v dubnu 
v Jihlavě.  
Jednání se zúčastnilo 14 zástupců VVŠ, 1 státní VŠ a 2 soukromých VŠ. Hlavním tématem setkání bylo 
financování VŠ, obecná nespokojenost s tarifními platy, které naprosto neodpovídají vývoji mezd ve 
veřejném sektoru. Dále uvedla, že existuje nová Metodika 17+, která by měla posuzovat VŠ na základě 
výkonu, na VŠ však nejsou jasné parametry rozhodování – prozatím je tato Metodika ve vývoji, což 
potvrdil i pan rektor Oslzlý. 
Závěry z Fóra: Fórum předsedů upozornilo na nutnost stabilizovat a zlepšit financování vysokých škol. 
Rozpočet pro vysoké školy je dlouhodobě podfinancovaný a nerespektuje změny, ke kterým dochází, 
včetně rozdělování finančních prostředků na vědu a výzkum. 
Fondy vysokých škol nepředstavují volné prostředky, ze kterých by VŠ mohly dofinancovávat platy, ale 
jsou mimo jiné určeny na dofinancování velkých projektů včetně spolufinancování grantů.  
Hodnocení kvality na vysokých školách: 
Fórum předsedů AS kritizovalo slabou úroveň absolventů SŠ a zabývalo se důvody vyšší neúspěšnosti 
studentů v prvních ročnících studia, dále odchody pedagogů VŠ na nižší stupně škol, kde je garantován 
již nyní podstatně vyšší plat. 
 
6.  Různé 
BcA. Libor Brzobohatý vznesl dotaz, zda by slovenští studenti mohli odevzdávat bakalářské/diplomové 
práce ve svém rodném jazyce – slovenštině – namísto češtiny. Rektor Oslzlý upozornil na skutečnost, 
že tato povinnost plyne ze zákona o VŠ (na české VŠ může zdarma studovat občan kterékoliv země, 
pokud studuje český studijní program, a dokladem o ukončení studia je závěrečná písemná práce 
v češtině). Doc. Francán upozornil na možnost výjimky, která je v SZŘ – nicméně je potřeba vzít v potaz, 
že český pedagog nemůže garantovat gramatickou a stylistickou správnost závěrečné práce, pokud je 
ve slovenském jazyce, a tyto práce jsou veřejné. Dále uvedl, že na slovenských školách musí být 
závěrečné práce psány pouze a jen ve slovenském jazyce a platí to i pro české studenty. 
Zasedání bylo ukončeno. Další zasedání proběhne 10. června 2019 v 16 hod.  
 
 
 

Zápis vypracovala 25. května 2019 Petra Vodičková 
 Verifikovala K. Horáčková 

 



 
 




